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VIII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 
 

Protokół z dnia 15 września 2011 roku 
 

nr VIII/11 
 

VIII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w Sali 118. Zgodnie z listą obecności 
wzięło w niej udział 23 radnych, co stanowi pełen skład Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Przed oficjalnym otwarciem sesji , o godz.14.00 Przewodniczący powitał Radnych, Starostę  
i Wicestarostę Powiatu, Członków Zarządu, Dyrektorów oraz zaproszonych Gości 
z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska we Wrocławiu. 
 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 
Stwierdziwszy prawomocność obrad, Przewodniczący Rady otworzył VIII Sesję Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 
 
Punkt 2.  Przyjęcie porządku VIII Sesji Powiatu Wrocławskiego 
 
Wraz z zaproszeniem Radni otrzymali porządek VIII Sesji w następującym kształcie: 
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku VIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego, 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego, 
6. Informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego,  
7. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych,  
8. Informacja Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

we Wrocławiu o stanie środowiska w Powiecie Wrocławskim,  
9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2011 

roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wrocławskiego, 
11. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011, 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Wrocławskiego, 
13. Uchwała w sprawie pozbawienia części drogi 1960D położonej na terenie Gminy 

Kobierzyce kategorii drogi powiatowej, 
14. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu 
na 2011 rok, 

15. Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających 
na terenie Powiatu Wrocławskiego, 

16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku szkolnego 
2005/2006, 

17. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego we Wrocławiu,  
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18. Skarga Państwa Doroty i Jana  Kaliszczak na Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego w Kątach Wrocławskich, 

19. Interpelacje i zapytania Radnych, 
20. Wnioski i oświadczenia, 
21. Zamknięcie VIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
 
W związku z wpłynięciem do Rady Powiatu odwołania skargi przez Skarżących - Państwa 
Doroty i Jana Kaliszczak, Przewodniczący zgłosił wniosek o zdjęcie punktu 18 o treści: Skarga 
Państwa Doroty i Jana  Kaliszczak na Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego w Kątach Wrocławskich. Pozostałe punkty uległyby przesunięciu.  
 
Więcej wniosków o zmianę porządku obrad nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszony przez siebie wniosek o zdjęcie punktu 18 
o treści: Skarga Państwa Doroty i Jana  Kaliszczak na Dyrektora Specjalnego Ośrodka 
Szkolno – Wychowawczego w Kątach Wrocławskich. 
Wniosek został przyjęty bezwzględną większością 21 głosów „za” przy 2 wstrzymujących się. 
 
Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem całego porządku wraz z przyjętą zmianą.  
Porządek VIII Sesji został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”).  
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Nie zgłoszono uwag ani poprawek do protokołu VII Sesji z dnia 16 czerwca 2011 r.  
W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła protokół VII Sesji jednogłośnie. 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący poinformował, iż 9 sierpnia br. odbyło się posiedzenie doraźnej Komisji 
Stypendialnej Rady Powiatu Wrocławskiego powołanej do rozpatrzenia wniosków 
o przyznanie stypendiów Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne osiągnięcia w różnych 
sferach działalności edukacyjnej, artystycznej i sportowej dla szczególnie uzdolnionych 
uczniów szkół ponadgimnazjalnych zamieszkałych na terenie Powiatu Wrocławskiego. 
Podczas posiedzenia rozpatrzono 75 złożonych wniosków i przyznano łącznie 24 stypendia 
w trzech kategoriach: 9 naukowych, 5 artystycznych, 10 sportowych. Przewodniczący 
nadmienił również, że 8 września, odbyła się uroczystość wręczenia stypendiów Rady 
Powiatu Wrocławskiego, złożył także podziękowania za pracę nad przyznaniem stypendiów: 
Radnym- członkom Komisji Stypendialnej oraz pracownikom Wydziału Edukacji, Kultury 
i Sportu Starostwa na czele z p. Dyrektor U. Przybyłek. 
Pan Przewodniczący poinformował także, że w dniu 12 września br. wpłynęło do Biura Rady 
Powiatu zażalenie wniesione do Komisji Rewizyjnej Powiatu Wrocławskiego przez p. Jana 
Stanisławskiego, zamieszkałego w Kiełczowie, na działalność Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego w Powiecie Wrocławskim „w sprawie skargi zgłoszonej przez 
mieszkańców ulicy Różanej na zezwolenie 1591/2010 wydane przez Starostę Powiatu 
Wrocławskiego na przebudowę i rozbudowę budynku mieszkalnego jednorodzinnego 
o pomieszczenia garażowe na działkach 90/24 w miejscowości Kolonia – Kiełczów, Gm. 
Długołęka”. Stosownie do art. 229 pkt 7 oraz art. 231 Kodeksu postępowania 
administracyjnego oraz  §  48 ust. 4 Statutu Powiatu Wrocławskiego Przewodniczący Rady, 
po uzyskaniu stosownych wyjaśnień, przekazał zażalenie zgodnie z właściwością 
do Wojewódzkiego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego we Wrocławiu.  
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Punkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu  o przeprowadzonej 
analizie oświadczeń majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego 
 
Stosownie do art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym, Przewodniczący Rady 
przedstawił informację o przeprowadzonej analizie oświadczeń majątkowych, dotyczącą  
oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Powiatu Wrocławskiego po objęciu 
mandatów (pierwsze oświadczenia majątkowe) oraz oświadczeń za rok 2010. Informacja ta 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6. Informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Starosta A. Szawan przedstawił informację o pracach Zarządu od ostatniej Sesji Rady.  
Zarząd spotkał się 12 razy, podjęto 46 uchwał, protokoły dostępne są dla Radnych 
w sekretariacie Zarządu.  
Jednym z ważniejszych wydarzeń było przyznanie certyfikatu ISO 9001 - Urzędowi 
Starostwa.  
Ponadto goszczono w Powiecie Delegację z Departamentu Górnego Renu, w związku z czym 
odbyła się konferencja podsumowująca 10-lecie współpracy. Uczestnikami byli Wójtowie, 
Burmistrzowie, Radni, a także Marszałek Mołoń.  
Na początku lipca odbyło się spotkanie zespołu roboczego opracowującego Strategię rozwoju 
Powiatu Wrocławskiego odnośnie programu: „Decydujmy razem” wraz z przedstawicielami 
urzędów gmin, powiatu, przedstawicielami Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej, sołtysami,  
i organizacjami pozarządowymi. Opracowywana była Strategia rozwoju Powiatu 
Wrocławskiego, było to już drugie takie spotkanie.  
Kolejna informacja dotyczyła spotkania w dn. 7 lipca br. z dyrektorami i przedstawicielami 
wydziałów oświaty z województwa dolnośląskiego, którego celem było omówienie nowelizacji 
ustawy o systemie oświaty, która nas czeka w 2012 roku. Starosta złożył podziękowania 
Wydziałowi Edukacji, Kultury i Sportu za profesjonalne przygotowanie konferencji.  
8 lipca br. odbyło się drugie spotkanie z cyklu redukcji kosztów energii elektrycznej w szkole 
w Krzyżowicach.  
Starosta podkreślił również, iż największym problemem są wciąż drogi i dlatego 15 lipca 
odbyło się spotkanie z przedstawicielami firm zajmujących się wydobywaniem kruszywa na 
terenie Powiatu Wrocławskiego, spotkanie miało na celu wypracowanie projektu poprawy 
sytuacji na szlakach komunikacyjnych. W październiku planowane jest drugie takie spotkanie. 
Starosta poinformował również, że 20 sierpnia w ramach współpracy z Departamentem 
Górnego Renu, gościliśmy artystów z Francji, którzy mieli okazję do wystawienia 
i promowania swoich prac w Muzeum w Sobótce.  
A. Szawan nadmienił też, że niezmiernie miło mu było wręczać stypendia, skierował 
szczególne podziękowania do p. U. Przybyłek - Dyrektor Wydziału EKS oraz pracowników 
tegoż wydziału.  
Poinformował także o odbytych spotkaniach w rodzinach zastępczych w Powiecie, które 
miały na celu zapoznanie się z sytuacjami w każdej z rodzin, aby móc nieść stosowną pomoc. 
Następnie Starosta poinformował o opracowanej Mapie Aktywności Społecznej Powiatu, 
zawierającej kalendarz imprez. Zachęcił Radnych do zapoznania się z wydarzeniami 
w Powiecie.  
Kolejna informacja dotyczyła wydania pakietu ekologicznego dla dzieci z logo Powiatu 
Wrocławskiego. Powstał też multimedialny pakiet promujący potencjał gospodarczy Powiatu, 
w związku z tym został powołany zespół do obsługi inwestora.  
Następnie pan Starosta przekazał głos pełnomocnikowi do spraw ISO, którym jest Sekretarz 
Powiatu p. Paweł Wardęga.  
Prace nad wdrożeniem Systemu Zarządzania Jakością rozpoczęły się dnia 10 marca 2011 r., 
Zarządzeniem Starosty w sprawie wdrożenia w Starostwie Powiatu Wrocławskiego Systemu 
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Zarządzania Jakością zgodnego z polską normą PN-EN ISO 9001:2009. Powołano wówczas 
zespół, który przystąpił do porządkowania już istniejącej i opracowania nowej dokumentacji 
wymaganej przez normę. Zidentyfikowano wszystkie procesy. Dokumentacja Systemu 
Zarządzania Jakością opracowana była przy udziale poszczególnych pracowników, w tym 
przedstawicieli kierownictwa oraz Zespołu ds. Wdrażania Systemu  Zarządzania, została 
przyjęta Polityka Jakości, Księga Jakości, Procedury Systemowe, procesy, które 
zidentyfikowano w ramach realizowanych przez Starostwo zadań Powiatu. Wprowadzono 
procedury wymagane przez normę. 21 kwietnia 2011r. zostały zatwierdzone i wprowadzone 
dokumenty Zarządzania Jakością: Księga Jakości i Polityka Jakości. W dn. 27 kwietnia 2011r. 
Zarząd Powiatu Wrocławskiego zawarł z Polskim Centrum Certyfikacji PCC Sp. z o.o. umowę 
na przeprowadzenie usługi w zakresie certyfikacji Systemu Zarządzania Jakością.  
Po wdrożeniu Systemu Urząd przeszedł audyty wewnętrzne, a także audyt certyfikacyjny. 
W dn. 1 sierpnia 2011r. został przyznany Certyfikat, który potwierdza, iż Urząd świadczy 
usługi dla klientów zgodnie z obowiązującymi przepisami i wymaganiami. System 
Zarządzania Jakością jest realizacją projektu, w którym Powiat Wrocławski uczestniczy od 
2 lat. Jest to Program doskonalenia jakości usług publicznych w urzędach Dolnego Śląska 
i Małopolski . W dniu jutrzejszym, czyli 16 września br. otrzymamy jako instytucja Certyfikat 
ukończenia tego projektu. W ramach tego projektu zrealizowane zostały zadania: trzykrotnie 
przeprowadzone warsztaty samooceny CAF, trzykrotnie badana była satysfakcja klienta, 
satysfakcja pracownika, wdrożony został System Zarządzania Jakością, przeszkolono 
z podstaw zarządzania jakością administracji publicznej oraz z programu doskonalenia jakości 
usług publicznych  145 pracowników. Wskutek przeprowadzonych wszystkich tych działań 
wdrożone zostały: Certyfikat ISO, portal Qsystem, cotygodniowe spotkania z kierownictwem, 
zasady ponoszenia kwalifikacji zawodowych, procedury szkoleń, zasady ocen pracowniczych, 
wprowadzono Księgę i Politykę Jakości, regulacje prawne, została stworzona i wdrożona 
karta usług dla klientów, w której zawarte zostały informacje dotyczące zasad i wymagań 
realizacji usług. 
 
Następnie głos zabrał Starosta, dziękując wszystkim, którzy pracowali przy wdrożeniu 
Systemu ISO. 
 
Punkt 7. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie 
oświadczeń majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek 
organizacyjnych 
 
Pan Starosta przedstawił nowego dyrektora Wydziału Organizacyjno- Prawnego p. Grzegorza 
Haręże, którego poprosił o bliższe przedstawienie swojej osoby, a także o przekazanie 
w imieniu Starosty ł informacji o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych.  
 
Dyrektor Haręża przypomniał, iż stosownie do ustawy o samorządzie powiatowym, 
członkowie zarządu, sekretarz, skarbnik oraz kierownicy jednostek organizacyjnych, 
pracownicy wydający w imieniu Starosty decyzje administracyjne są zobowiązani do złożenia 
oświadczeń majątkowych o swoim stanie majątkowym, które dotyczy ich majątku odrębnego 
lub objętego małżeńską wspólnotą majątkową wraz z kopią swojego zeznania o wysokości 
osiągniętego dochodu w roku podatkowym, mowa tutaj o PIT za rok 2010. Oświadczenia 
miały być złożone do 30 kwietnia 2011r. według stanu na dzień 31 grudnia 2010r.  
Informacja ta stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Pan G. Haręża przedstawił swoją osobę, poinformował, że jest radcą prawnym, 
pracownikiem naukowym Uniwersytetu Wrocławskiego, doktorem nauk prawnych, a od 11 
lipca br. pełni obowiązki dyrektora Wydziału Organizacyjno- Prawnego Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu.  
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Punkt 8. Informacja Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska we Wrocławiu o stanie środowiska w Powiecie Wrocławskim 
 
Przewodniczący oddał głos przedstawicielom Inspektoratu. 
Informacje o stanie środowiska w Powiecie Wrocławskim przedstawili: p. Adrianna 
Krzyżosiak-Milian i p. Janusz Smaga z Wydziału Inspekcji WIOŚ.   
Działalność kontrolna Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska obejmowała 
prowadzenie kontroli tzw. typowych, wynikających z planu rocznego, a także kontrole 
inwestycyjne, kontrole na wniosek podmiotów lub organów. Kontrole oddania do użytku 
instalacji, które mogą mieć działanie na środowisko, jak również związane z wnioskami 
unijnymi. Kontrole związane z zamykaniem składowisk, pojawiały się bardzo często. 
Prowadzone są od 2-3 lat kontrole inne niż typowe, które polegają na tym, iż podmioty 
powodujące emisją do środowiska zobowiązane są do prowadzenia badań 
automonitoringowych. Obejmuje to analizę substancji wprowadzonych do powietrza, ścieków 
odprowadzonych do wód powierzchniowych lub gleby, również emisji hałasu. Na podstawie 
tych kontroli WIOŚ wszczyna postępowania karne. W 2010 r. przeprowadzono 50 kontroli 
typowych, w 17 nie stwierdzono nieprawidłowości, w 33 stwierdzono nieprawidłowości, i 47 
kontroli innych niż typowe, w których nie stwierdzono nieprawidłowości w roku 2010, 
ponieważ  był to monitoring z roku 2009. W roku bieżącym analizowane są badania z roku 
2010 i są już wszczęte postępowania karne, w 2 oczyszczalniach odprowadzania ścieków 
w Powiecie Wrocławskim. Są to oczyszczalnie w Wysokiej i w Dobrzykowicach o przestarzałej 
technologii, których planowane jest podłączenie do oczyszczalni wrocławskiej.  
W trakcie kontroli stwierdzono nieprawidłowości w zakresie gospodarowania odpadami, brak 
regulacji prawnych, brak prowadzenia stosownej dokumentacji, przekazywania odpadów 
podmiotom nie posiadających stosownych regulacji i nieprzystosowanych do przyjmowania 
odpadów. Prowadzenia składowisk niezgodnie z prawem, niektóre z nich nie przyjmują już 
odpadów, ale nie zostały formalnie zamknięte. Istotą jest, iż od marca ubiegłego roku są 
stosowane rygorystyczne sankcje karne , wynikające z ustawy o odpadach, i w stosunku 
do 3 podmiotów skontrolowanych w roku 2010, zostały naliczone kary administracyjne, 
za brak regulacji prawnych w zakresie gospodarowania odpadami. Został poinformowany 
Urząd Marszałkowski o nieprawidłowościach prowadzenia dokumentacji gospodarowania 
odpadami, bo to on nalicza kary w tym zakresie. W zakresie ochrony atmosfery 
nieprawidłowości, które się pojawiają to: brak regulacji prawnej, nieponoszenie opłat 
za korzystanie ze środowiska i uciążliwość odorowa instalacji przy bliskiej zabudowie 
mieszkaniowej.  
W zakresie demontażu pojazdów i zużytego sprzętu elektrycznego, najczęstszym problemem 
jest prowadzenie nielegalnego demontażu na terenie niespełniającym podstawowych 
wymagań i zanieczyszczenie gleby na terenie magazynowania odpadów z demontażu. 
W zakresie  gospodarki ściekowej najczęstszym problemem jest odprowadzanie ścieków bez 
należytego oczyszczenia.  Są prowadzone również kontrole w zakresie nawozów i nawożenia.  
Dotyczy to nawozów naturalnych i podmiotów wymagających pozwoleń zintegrowanych, 
chodzi tu o fermy trzody chlewnej, które zobowiązane są do przedłożenia planów nawożenia, 
które muszą być zatwierdzane, niestety nie zawsze tak się dzieje. Głównym problemem 
na terenie Powiatu Wrocławskiego jest brak czynnego składowiska odpadów.  
Kolejnym problemem jest to, że lokalizacja zabudowań mieszkaniowych w bezpośrednim 
sąsiedztwie terenów przemysłowych. Na terenie Powiatu Wrocławskiego powstaje wiele 
osiedli mieszkaniowych, które nie są wyposażone w instalacje kanalizacyjne. Jest także 
prowadzony monitoring środowiska, wydawane są raporty o stanie środowiska, a także 
roczne raporty opracowania komponentów środowiska.   
Następnie głos zabrał radny A. Sobolak. Zapytał czy na terenie Powiatu Wrocławskiego 
znajduje się jakiekolwiek czynne składowisko lub gdzie jest najbliższe?  
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W odpowiedzi  p. Adrianna Krzyżosiak-Milian poinformowała, że nie ma obecnie czynnego, 
komunalnego składowiska na terenie Powiatu Wrocławskiego i to jest główny problem, brak 
instalacji do unieszkodliwiania gazów z odpadów. Najbliższym czynnym składowiskiem jest 
instalacja w Gaci, Powiat Oławski. Na terenie województwa jest mało takich instalacji.  
 
Radny Sobolak zwrócił uwagę, iż teraz będą tworzone regiony, nie będziemy mieli 
zapewnionego składowiska na naszym terenie. Czy jest możliwość włączenia się w prace 
Urzędu Marszałkowskiego, aby optymalnie wspomóc to działanie? 
 
Starosta A. Szawan udzielił odpowiedzi na pytanie, mówiąc że obowiązek spoczywa 
na gminach. Nie jest zadanie Powiatu, ale jeżeli zajdzie taka potrzeba, w ramach współpracy 
z gminami, w miarę możliwości Powiat może wspomóc takie działania.  
 
Punkt 9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu  Wrocławskiego 
za I półrocze 2011 roku  oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej 
 
Skarbnik Powiatu p. Małgorzata Dreiseitel – Cieślik poinformowała, iż pierwszy raz w tym 
roku, zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych, pojawiła się dodatkowa informacja 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. Jest to dokument komplementarny 
ze złożoną informacją o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze. Zawiera on podstawowe 
dane, jedne z istotnych dla wykonania i realizacji budżetu Powiatu, przedstawia planowane 
wydatki i dochody, informuje o poziomie zadłużenia powiatu, o podstawowych wskaźnikach, 
które muszą być spełnione, jak również zasadniczym elementem wieloletniej prognozy 
finansowej jest informacja o przedsięwzięciach zarówno bieżących jak i inwestycyjnych, które 
obejmują rok bieżący i lata następne, mowa tutaj o przedsięwzięciach, jakie kwoty i co Rada 
wspólnie z Zarządem planuje wykonać. I tak jak wynika z analizy wykonania budżetu 
na dzień 30 czerwca bieżącego roku, jak z opisu wynika budżet Powiatu, zamknął się 
nadwyżką operacyjną, czyli różnicą między dochodami a wydatkami jest dodatnia co oznacza 
między innymi, iż prawidłowo realizuje się tempo wykonania dochodów w sferze bieżącej,  
a ponadto również planowany był jednak deficyt, nadwyżka ta związana jest z tempem 
realizacji wydatków, iż znacząca część wydatków będzie realizowana w drugim półroczu roku 
bieżącego. Nawiązanie tempa realizacji wydatków omówione jest w całości owej informacji 
za pierwsze półrocze. Podstawowe wskaźniki budżetu, dochody budżetu ogółem zamknęły 
się na poziomie około 40% wykonania , dochody bieżące około 51%, nadwyżka operacyjna 
jest również związana z tempem wykonywania tych że dochodów natomiast dochody 
majątkowe zamknęły się na poziomie 16%. Dochody majątkowe to wpływy ze sprzedaży 
mienia a także zalicza się wpływy ze środków unijnych w ramach realizacji zadań 
inwestycyjnych , które są zaliczane do tych zadań w tym roku, jest to kontynuacja zadania  
e-urzędu,  kontynuacja rozwoju Systemu Informacji Przestrzennej - komponent geodezja 
i drogi, a także budowa Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie, to są te elementy które 
wpływają na dochody majątkowe, jeśli chodzi o sprzedaż mienia to w pierwszym półroczu 
tego roku dokończono realizację umowy NIK, którą zawarto w ubiegłym roku, nastąpił spływ 
środków, umowa została zrealizowana, dokonano również sprzedaży nieruchomości  
na rzecz województwa dolnośląskiego, czyli część pomieszczeń przy ul. Piłsudskiego. 
Pozostałe dochody to dochody bieżące, które mają stałe tempo, wskaźnik, który budzi 
wątpliwości, a mianowicie wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych te dane 
otrzymujemy z Ministerstwa Finansów, wykonanie ich to ok. 43%, daje nadzieję, że zbliżamy 
się do tego wskaźnika, który będzie w pełni satysfakcjonował całą Radę, zwłaszcza, że 
tempo zaczyna przyspieszać. Wpływy komunikacyjne mamy na poziomie ok. 52%; 
planowane były na podstawie analizy wykonania roku ubiegłego, są to dane optymistyczne. 
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Wydatki ogółem osiągnęły poziom ok. 32%, bieżące 40%, wydatki  majątkowe ok. 14%, 
jeżeli chodzi o wydatki majątkowe są to wszystkie projekty, ich końcowa faza realizacji 
odbyła się w pierwszym półroczu br. Wydatki bieżące są związane z utrzymaniem wszystkich 
naszych jednostek i pozostałymi zadaniami, które Powiat realizuje mogą budzić ewentualne 
wskaźniki przy wykonywaniu wydatków dotyczących dróg , ale to typowe zjawisko, które co 
roku występuje.  Realizacja – pierwsze półrocze faza ścisłego planowania, również bieżąca 
analiza wpływów finansowych, podejmowanie decyzji, przetargi, realizacja w drugim 
półroczu br. Obecnie zaangażowanie umów i planów finansowych pokrywa się w 100% 
z planem finansowym jest to ponad 9 mln zł i taka realizacja oraz tempo będzie w drugim 
półroczu tego roku. Pewien wskaźnik, który jest w segmencie, a który nie zbliża się do tego 
50% -wego, to wskaźnik odnoszący się do placówek opiekuńczo-wychowawczych, w tym 
dziale planuje się środki na utrzymanie naszych dzieci przebywających na terenie innych 
powiatów, jak wskazuje bieżąca analiza i tendencja, która otrzymuje się dotychczas, 
wykonanie tychże osiągnęło poziom zdecydowanie niższy, stąd średnia wykonania 
w placówkach zdecydowanie mniejsza, a te wydatki na dzień 30 czerwca osiągnęły 
w stosunku do planu poziom 13% na dzisiaj to jest 25% wykonania planu.  W związku z tym 
po analizie wykonania pierwszego półrocza Zarząd złożył projekt o zmianie planu 
finansowego i przesunięcie struktury wydatków po to, aby środki, które tam są zaplanowane 
nie były zamrożone. PCPR realizuje program „Postaw na aktywność” wydatki z tego tytułu 
również  będą realizowane w drugim półroczu. Zarząd lokował środki, przesuwał w ramach 
działu między rozdziałami, również zakończono w pierwszym półroczu procedurę zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego, wygrał Bank Gospodarstwa Krajowego, umowa została już 
podpisana. 
 
Przewodniczący M. Trębacz podziękował Pani Skarbnik i poprosił p. M. Konopkę 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Mienia o przedłożenie opinii Komisji w sprawie 
informacji o wykonaniu budżetu Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2011 r.  
 
M. Konopka poinformował, że Komisja zapoznała się z przedłożoną informacją i jednogłośnie 
przyjęła przedstawione rozliczenie budżetu za pierwsze półrocze 2011 r. 
 
Następnie zabrał głos Wicestarosta J. Fitek, wyjaśniając błąd słowny, który wkradł się  
w  Informacji z wykonania budżetu za I półrocze - na str.12 odnośnie drogi nr 1920D 
w miejscowości Kiełczów słowo „wstrzymana” powinno być „przesunięta w czasie”,  w dalszej 
części nazwa  kanalizacji ma być „sanitarna” a nie „deszczowa”. 
 
Więcej głosów nie było. 
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  
Pani Skarbnik poinformowała, iż Zarząd Powiatu przyjął autopoprawkę do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Zmiany wiążą się 
ze zmianą przedsięwzięć realizowanych w roku 2011 i latach następnych. W 2011 roku 
Zarząd w wyniku nieotrzymania dofinansowania w ramach „schetynówki”, zadanie to ujęte 
w wieloletniej prognozie finansowej jako budowę w ramach programu przebudowy dróg 
lokalnych z tego zrezygnował, ponieważ tego dofinansowania nie ma, ponadto 
w przedsięwzięciu: Budowa dróg wprowadził zmiany polegające na pozostawieniu w roku 
2011 kwoty wydatków inwestycyjnych na poziomie pięć i pół miliona, natomiast 
w przesunięciu, pojawieniu się wydatków inwestycyjnych w latach do 2015 roku. 
Wprowadzono do prognozy kwoty długu możliwość pojawienia się zobowiązania 
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długoterminowego, polegającego na zawarciu umowy i realizacji wydatków  w wysokości 
10 mln zł płatnych kolejno w ratach do 2015 roku.  
Kwota 10 mln zł mieści się łącznie w całości planu finansowego w kolejnych 
przedsięwzięciach w łącznej kwocie, która na te lata przypada pięćdziesiąt dziewięć milionów 
czterysta tysięcy. Autopoprawka polega na wprowadzeniu do projektu wieloletniej prognozy 
przedsięwzięcia finansowanego ze środków unijnych. Powiat składał dwa wnioski o realizację 
w ramach programu operacyjnego „Kapitał Ludzki”. Zapewnienia i decyzje już są, umowa 
jest już przygotowana do podpisania i realizacji od października tego roku do 2012 roku, stąd 
wprowadzenie autopoprawki do planu finansowego po to, aby w październiku już móc podjąć 
działania zmierzające do realizacji tego projektu. Ponadto w projektowanej autopoprawce 
do WPF następują  zmiany w dochodach i wydatkach, a wiąże się  to z wprowadzeniem 
ponadplanowych dochodów z tytułu 25% udziału Powiatu w tzw. obsłudze Skarbu Państwa, 
wprowadzeniu dotacji z gminy Siechnice na remont chodnika w wys. ok. 260 tys. zł 
i odszkodowania dla Powiatu w wysokości ok. miliona sześćset zł. 
 
Przewodniczący M. Trębacz poprosił radnego M. Konopkę, Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Mienia o przedstawienie  opinii Komisji o przedłożonym projekcie uchwały.  
 
Radny M. Konopka poinformował, iż Komisja Budżetu i Mienia, po zapoznaniu się z uchwałą 
 i autopoprawkami,  wyraziła pozytywną opinię. 
 
Następnie głos zabrała radna M. Biegańska , która zapytała, czy kwota pięć milionów pięćset 
zł, która jest ujęta w palnie budżetowym, przeznaczona na modernizację dróg w Powiecie, 
obejmuje również remont dróg w Łozinie, o czym,  jak radna twierdzi, była zapewniana przez 
Starostę. 
 
Odpowiedzi udzielił Wicestarosta J. Fitek. Wyjaśnił, iż na obecnej Sesji są omawiane dwa 
dokumenty: wieloletni program finansowy na lata 2011-2024 i zmiany budżetu 2011. W obu 
dokumentach wspomniana inwestycja jest ujęta, podobnie jak i droga w Kiełczowie, przy 
uzupełnieniu informacji za półrocze - przygotowywany jest pierwszy etap przetargu 
na realizację odcinak przebiegającego przez Łozinę, a w wieloletnim planie modernizacji dróg 
jest również zaplanowana nakładka na głównym ciągu wychodzącym z łącznika S-8 w stronę 
przez Łozinę, jest na projekt, ale z projektu pierwszy odcinek będzie realizowany 
z kanalizacją deszczową, nawierzchnią i chodnikami. Wyniesie to około trzech milionów 
złotych, z realizacją w przyszłym roku, termin zakończenia tych działań po przyjęciu przez 
Radę WPF-u jak i zmian w budżecie pozwoli nam ogłosić przetargi i podpisywać umowy 
z realizacją do września przyszłego roku, tak żeby zgrały się również  z terminem oddania 
obwodnicy, a zwłaszcza odcinka S-8 i zjazdu w Łozinie.   
 
Następnie głos zabrała radna B. Kosterska. Poprosiła o informacje, co konkretnie Powiat ma 
zamiar zrobić w tym roku w zakresie inwestycji drogowych? 
 
W dalszej kolejności zabrał głos radny W. Szczykutowicz, pytając Pana Wicestarostę, na jaką 
kwotę przewidziany jest przetarg odnośnie remontu drogi w Kiełczowie, a także, jaka kwota 
jest planowana w pierwszym etapie na przebudowę drogi w Łozinie. 
 
Odpowiadając Wicestarosta poinformował, że zgodnie z planem inwestycji i modernizacji 
drogowych, w cyklu wieloletnim to te zmiany , które są zarówno w budżecie na 2011 rok, jak 
również w wieloletnim planie finansowym na lata przyszłe. To pozwala nam na realizację 
wszystkich założonych zadań , oczywiście wszystko zależy jeszcze od dochodów, głównie 
ze sprzedaży mienia, w kwocie pięć milionów pięćset zł, które proponujemy pozostawić jako 
konieczne i realne do wydania w bieżącym roku. To są rozliczenia już trwających zadań, jak 
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i możliwych do realizacji jeszcze w bieżącym roku, z ogłoszonych przetargów w najbliższym 
czasie z terminem zakończenia tych zadań w przyszłym roku.  
Zarówno wspomniana droga z Łozinie, gdzie szacunkowy koszt wynosi około dwa i pół 
miliona do trzech i pół , natomiast po przetargu okaże się, ile rzeczywiście będzie.  
Droga w Kiełczowie, z kosztorysu wynika, że będzie to kwota ok. dziewięć milionów, 
natomiast jest nadzieja, że zamknie się to w kwocie sześciu milionów. W przyszłym roku jest 
dziewiętnaście milionów sześćset zł przewidziane na inwestycje drogowe. Jesteśmy 
przygotowani do szybkiego ogłoszenia przetargu na drogi, które były w planach 
inwestycyjnych i mamy dokumentacje na to, czyli Wysoka - Ślęza – pierwszy etap, Kiełczów 
w powiązaniu z kanalizacją sanitarną w pasie drogowym, co finansuje gmina Długołęka, 
Łozina – pierwszy etap przez miejscowość, ogłoszenie przetargu na 50 km na modernizację 
powierzchni na terenie całego Powiatu. Przygotowywane jest około 70-100km dróg 
i wspólnie z Komisją Transportu przedstawiona zostanie trasa ok. 50 km dróg. Będą robione 
nakładki, a w każdej gminie planowane jest zrobienie co najmniej jednej drogi.  
 
O głos poprosił radny H. Kuryś, który stwierdził, iż wiele niejasności kryje się 
we wcześniejszych wypowiedziach odnośnie kwoty przeznaczonej na drogi w Powiecie. 
Zaproponował, aby głosowanie odbyło się dopiero po posiedzeniu Komisji Transportu, Dróg 
i Komunikacji, na którym radni zostaliby dokładnie poinformowani o konkretnych planach.  
 
Następnie radny W. Szczykutowicz stwierdził, że tak naprawdę radni nie są dobrze 
poinformowani, jakie zadania będą na drogach realizowane, dlatego wnioskuje, aby Zarząd 
przedstawił informacje dla Rady, jakie zadania będą realizowane w ramach wieloletniej 
prognozy finansowej, wtedy będzie możliwość rozliczania.  
 
Odpowiedzi udzielił Wicestarosta J. Fitek. Zaznaczył, iż w wieloletniej prognozie finansowej 
oprócz roku 2011, nie było nic, to nie pozwalało realizować przetargów w systemie 
wykraczającym poza  jeden rok budżetowy, natomiast wszystkie zadania, o których była 
mowa są budżecie tegorocznym. Ponieważ formalnie nie są już możliwe realnie do realizacji 
stąd jest zmiana obniżenia wydatków i przesunięcia części tych wydatków na przyszły rok, co 
daje nam dwadzieścia milionów wydatków majątkowych inwestycyjnych, łącznie jest ponad 
sześćdziesiąt milionów w czterech kolejnych latach, przewidywane na modernizację 
i naprawę dróg. Na jakie drogi, to będzie uchwalane na bieżąco, zleży to również od wyników 
przetargów i wyników sprzedaży majątkowej i przyjętych na dany rok, już imiennie 
przyjętych do realizacji inwestycji, wszystkie zadania są wpisane do opisu inwestycji 
drogowych na rok 2011, w którym zaplanowane jest ok. trzydziestu milionów łącznie 
przeznaczonych do realizacji.  
 
Następnie głos zabrał radny A. Wąsik, który przypomniał Staroście o  obietnicach składanych  
w styczniu i  zwrócił uwagę na „dotrzymywanie słowa”, powiedział, że „ bardzo nieelegancką 
rzeczą jest zwalanie  winy na poprzedników, to znaczy , że pokazuje się własną nieudolność” 
Zapis „prognoza” znaczy, że coś się przewiduje, a tu jak na razie nie wiadomo. Tym samym 
radny A. Wąsik wyraził niezadowolenie z działań Zarządu, wyraził zdanie, że radni 
i mieszkańcy Powiatu są niedoinformowani odnośnie planów Zarządu.  
Nadmienił też, że był miło zaskoczony, że droga ze Świątnik do Sobótki była zrobiona, ale jak 
stwierdził, powinien o tym wiedzieć, a nie być zaskoczonym.  
 
Wypowiedź tą uzupełnił radny I. Słoma, który także przypomniał Staroście o obietnicy 
z wiosny oraz to, że Klub „Porozumienie dla Powiatu” poparł zmianę w wieloletniej prognozie 
finansowej pod warunkiem aby zapis: „Budowa i modernizacja dróg” nie był tak lakoniczny 
i wypełni się treścią.  
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W dalszej kolejności radny Kuryś zadał pytanie: Co się wydarzyło w ostatnim czasie, co miało 
wpływ na zmianę planów odnośnie budowy drogi w Łozinie, a w zamian planowane są prace  
na drodze w Kiełczowie? 
 
Odpowiedzi udzielił Wicestarosta J. Fitek. Wyjaśnił, że zapisy w uchwalonym budżecie 
na 2011 rok wpisywały imiennie Kiełczów do realizacji z powodu problemów związanych 
z kanalizacją sanitarną, która w uzgodnieniu z gminą została uzupełniona, ponieważ 
gdybyśmy zrealizowali Kiełczów, zgodnie z zapisami, to kładąc kanalizację zniszczona 
zostałaby nowo wybudowana droga. Jeżeli zaś chodzi o Ślęzę, to problem wynikł z opinii  
i zmiany koncepcji przebudowy. Wiąże się z dostosowaniem dokumentacji do nowej 
technologii zaproponowanej przez Politechnikę Wrocławską, co pozwoliłoby nam oszczędność 
2-3 milionów złotych.  
Wicestarosta, odpowiadając na zarzuty radnego Wąsika, stwierdził iż nigdy nie zostało 
powiedziane cokolwiek złego na poprzedni Zarząd. Wspomniał również o dalszych planach 
odnośnie kontynuacji  „forfaitingu”. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż radny Szczykutowicz złożył wniosek formalny 
o przekazanie informacji o zadaniach realizowanych w wieloletniej prognozie finansowej. 
Zapowiedział, że wniosek ten  będzie zawarty w punkcie: 19 porządku Sesji - „Wnioski 
i oświadczenia”.  
 
Głosów sprzeciwu nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 22 radnych. W trakcie omawiania tego projektu salę obrad 
opuścił radny A. Jamrozik.  
 
Po ogłoszeniu wyników głosowania: „za przyjęciem” 14 radnych, „przeciw” 0, wstrzymało się 
9 radnych, stwierdzono pomyłkę w zliczaniu głosów (suma: 23 głosy). 
W związku z czym Wiceprzewodniczący Rady R. Jaroń złożył wniosek o powtórzenie 
głosowania.  
 
W tym czasie na salę wrócił radny Jamrozik. 
  
Za powtórzeniem głosowania głosowało 14 radnych, wstrzymało się 9, nikt nie zagłosował 
„przeciw”, zatem przystąpiono do ponownego głosowania nad przyjęciem uchwały. 
 
Przewodniczący ponownie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego.   
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 9 radnych, tym samym 
uchwała została przyjęta.  
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2011 
 
Przewodniczący Rady poprosił p. Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 
Projektowana uchwała, tak jak i wieloletnia prognoza finansowa, zawiera autopoprawki, 
które wiążą się z wprowadzeniem zadania realizowanego przy współudziale środków 
unijnych, po to, aby móc zrealizować to zadanie od października br., wprowadza się dotacje  
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z gminy Siechnice na remont chodnika, również ponadplanowe dochody z tytułu 25% obsługi 
Skarbu Państwa i wpływy z tytułu odszkodowania. Ponadto w projektowanej zmianie 
dokonuje się stosownie do uchwalonej zmiany wieloletniego programu finansowego 
i przedsięwzięć wykonywanych w 2011 roku.  
Zmniejszenia dochodów o skorygowane wydatki inwestycyjne wspomniane również 
w wieloletniej prognozie inwestycyjnej, ponadto dokonuje się zmiany w strukturze wydatków, 
dotyczy to zaplanowanej kwoty z tytułu odpłatności za dzieci powiatowe przebywające 
na terenie innych powiatów. Zmiana w strukturze wydatków dotyczy 300 tys. złotych 
i drobnych kwot zmian w strukturze dotyczących oświaty 1.408,- zł.  
Dodatkowo nowo projektowana uchwała wprowadza dochody i stosownie odpowiednie 
wydatki. Dotacje z gmin na utrzymanie Systemu Informacji Przestrzennej, jak corocznie, 
wpływy z tytułu dofinansowania do inwestycji budowy windy z PFRON, również 
dofinansowanie wprowadza na budowę alei w Sadowicach z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i gminy Kąty Wr. Stosownie wprowadza zabezpieczenie wydatków 
i pokrycie udziału Powiatu przy dofinansowaniu zakupu samochodu dla Policji. Również 
zabezpieczenia w związku ze wzrastającym wskaźnikiem  WIBOR środków na spłatę odsetek 
z tytułu zaciągniętych kredytów. Zabezpiecza się również w związku z ponadplanowymi  
dochodami  i zmianą struktury wydatków kwotę na remonty dróg powiatowych. Jest to 
ponad 2 miliony złotych.  
 
Przewodniczący Rady poprosił radnego M. Konopkę - Przewodniczącego Komisji Budżetu 
i Mienia o przedstawienie opinii Komisji.  
 
Radny Konopka poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę.  
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2011 została podjęta 
większością  21 głosów „za” przy 2 wstrzymujących się. 
  
Przewodniczący ogłosił 15- minutową przerwę. 
O godz. 15.15 wznowiono obrady w obecności 22 Radnych (nieobecna radna Z. Smereka). 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący M. Trębacz poprosił o przedstawienie uzasadnienia do uchwały, w imieniu 
p. Starosty, Dyrektora Wydz. Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – Pana Zbigniewa 
Narojczyka. 
Nieruchomości, o których mowa w projekcie uchwały stanowią atrakcyjne tereny będące 
własnością Powiatu Wrocławskiego, zlokalizowane w: mieście Kąty Wrocławskie, 
Małkowicach i Zabrodziu (gmina Katy Wrocławskie) oraz w mieście Sobótka. Dyrektor 
Narojczyk omówił kolejno przedmiotowe nieruchomości: 
• Trzy działki położone są w mieście Kąty Wrocławskie na terenie kompleksu byłego Domu 

Dziecka, obecnie pod zarządem Caritas. Pozostawiono część niezbędną dla 
funkcjonowania Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej, natomiast 
pozostałą podzielono w taki sposób, aby można było dokonać jak najkorzystniejszej 
sprzedaży. Na dzień dzisiejszy szacuje się, że będzie to kwota ok. 2,5 mln zł. Działki 
zlokalizowane są w niewielkiej odległości od rynku, w bezpośrednim sąsiedztwie terenów 
zabudowanych. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, 
działki mogą być wykorzystane pod funkcje mieszkaniowe oraz pod usługi.   
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• Działka położona w centrum miasta Sobótka, w bezpośrednim sąsiedztwie terenów 
zabudowanych, w pobliżu rynku. Obecnie znajduje się tam Poradnia Psychologiczno – 
Pedagogiczna. Władze Sobótki są zainteresowane nabyciem tej nieruchomości na własne 
potrzeby, zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Sobótka.  

• Działka położona w Małkowicach, przy ul. Klasztornej w bezpośrednim sąsiedztwie 
terenów zabudowanych, na terenie przeznaczonym, zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego pod istniejące i projektowane zainwestowanie oraz 
parki, boiska, zespoły urządzonej zieleni rekreacyjnej. 

• Działka w Zabrodziu w gm. Kąty Wrocławskie - zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego przeznaczona pod uprawy rolne, położona 
w bezpośrednim sąsiedztwie terenów zabudowanych i rolnych. Nabyciem jej jest 
zainteresowana osoba, która posiada w sąsiedztwie gospodarstwo rolne. 

 
Przewodniczący M. Trębacz poprosił o głosy w sprawie przedstawionego projektu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia poinformował, że przedstawiony projekt zyskał 
pozytywną opinię Komisji.  
  
W dalszej kolejności Radny A. Wąsik zapytał, kiedy kończy się umowa zawarta z Caritas na 
prowadzenie domu dziecka w Kątach Wr.. i czy jest koncepcja, co zamierzamy robić z tą 
placówką dalej. Radny Wąsik wyraził zdanie, że w kontekście planowanej sprzedaży może 
budzić wątpliwość, co dalej z domem dziecka.  
 
Odpowiedzi udzielił Starosta A. Szawan. 
Zapewnił, że nie planuje się rozwiązania umowy z Caritas. Została ona aneksowana. Starosta 
poinformował, że od 7 miesięcy jest nowy dyrektor Caritas. Przedstawiony projekt jest próbą 
uporządkowania terenu domu dziecka, odpowiedniego wygrodzenia, wyeliminowania 
niebezpiecznych obiektów, typu szklarnia. Odbyła się wspólna wizja w terenie z udziałem 
obecnego dyrektora Caritas oraz dyrektora domu dziecka. Starosta zasygnalizował też zamysł 
przeniesienia Poradni Psychologiczno –Pedagogicznej do siedziby Starostwa, wskutek czego 
pozostanie jeden obiekt. Nie planuje się rozwiązania placówki. 
 
Radny A. Wąsik ponowił pytanie z miejsca o datę zakończenia działalności przez Caritas. 
 
Starosta Szawan odpowiedział, że szczegółowa data podana jest w umowie, która kończy się 
w przyszłym roku. W tym roku została ona aneksowana w zakresie remontów bieżących z 
powodu awarii na majątku. Podjęte działania zmierzają do podpisania nowej umowy. Caritas 
jest zainteresowany prowadzeniem nadal placówki. 
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wrocławskiego została podjęta większością 20 głosów „za” przy 2 wstrzymujących się. 
 
Punkt 13. Uchwała w sprawie pozbawienia części drogi 1960D położonej 
na terenie Gminy Kobierzyce kategorii drogi powiatowej 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Dyrektor Wydz. Dróg i Transportu – Beata 
Kaczka-Folaron. 
W kwietniu tego roku Gmina Kobierzyce po raz pierwszy wystąpiła z wnioskiem o zmianę 
kategorii przedmiotowej drogi na gminną. Gmina argumentowała to tym, że w 2010 r. 
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modernizowała tę drogę na odcinku od drogi krajowej do ul. Spółdzielczej. W tym roku 
ogłosiła zaś przetarg na modernizację dalszej części tej drogi. W czasie rozmów ustalono, że 
przejęcie drogi nastąpi na odcinku od drogi krajowej do skrzyżowania z drogą nr 1950D 
w miejscowości Królikowice aby stanowiło to zamknięty ciąg. W dniu 17.08.11 r. Zarząd 
Powiatu Wrocławskiego zaakceptował projekt uchwały w sprawie pozbawienia części drogi 
1960D położonej na terenie Gminy Kobierzyce kategorii drogi powiatowej.  
W tym samym dniu, zgodnie z obowiązującymi przepisami, zostały rozesłane pisma do 
sąsiednich powiatów, Zarządu Województwa Dolnośląskiego oraz Prezydenta Miasta 
Wrocławia i Wójta Kobierzyc z prośbą o zaopiniowanie projektu. Wszystkie strony wyraziły 
pozytywne opinie, uzgodniły projekt uchwały w kształcie przedłożonym Radzie Powiatu 
Wrocławskiego do zaakceptowania. 
 
Radny A. Wąsik zapytał, czy było kiedykolwiek porozumienie z Gminą Kobierzyce dotyczące 
użytkowania drogi na cel inwestycyjny? 
 
Dyrektor B. Kaczka-Folaron odpowiedziała, że na etapie kiedy Gmina uzgadniała projekt 
budowlany oraz zakres robót, zwróciła się do Powiatu o uzgodnienie przebudowy tej drogi. 
W decyzji, która była wydana na zgodę, a potem był uzgodniony projekt, było prawo 
do gospodarowania gruntem na cele budowlane. 
 
Więcej głosów w sprawie uchwały nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie pozbawienia części drogi 1960D położonej na terenie Gminy Kobierzyce 
kategorii drogi powiatowej została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 14. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi 
Wrocławskiemu na rok 2011 rok 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały p. Joannę Drozdowską  
– p.o. z-cy dyrektora PCPR we Wrocławiu. 
 
Zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych, Rada Powiatu określa zadania, na które przeznacza się środki finansowe 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
Przedstawiony projekt uchwały ma charakter porządkujący. Powiat Wrocławski nie otrzymał 
żadnych dodatkowych środków, nadal dysponuje kwotą 1.033.702 zł, jednak z uwagi na 
niewykorzystanie środków przeznaczonych na udzielanie osobom niepełnosprawnym 
dofinansowania do rozpoczęcia działalności gospodarczej w kwocie 5 tys. zł, należało te 
środki przesunąć na inne zadania. Przy jednoczesnym zgłoszeniu zapotrzebowania na 
zwiększenie środków  przez  Powiatowy Urząd Pracy we Wrocławiu na finansowanie kosztów 
szkoleń, a także w oparciu o analizę złożonych do PCPR wniosków oraz apele Stowarzyszeń 
z Kątów Wr. oraz z Siechnic, proponuje się ich przesunięcie na zadanie  
- dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych w kwocie 3 tys. zł, zaopatrzenie w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze w kwocie 2 tys. zł. 
Szczegółowe zestawienie przesunięć przedstawia tabela zawarta w uzasadnieniu pisemnym 
do projektu. 
Pani Drozdowska poinformowała też, że przy przyznawaniu dofinansowania do turnusów 
rehabilitacyjnych, zastrzega się, że w pierwszej kolejności jest ono przyznawane dzieciom 
niepełnosprawnym, następnie – uczestnikom programu, a dopiero w dalszej kolejności – 
pozostałym osobom. 
 



14 
 

Głosów w sprawie przedstawionego projektu nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu na rok 2011 rok została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 15. Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Wrocławskiego 
 
Zgodnie ustawą Prawo farmaceutyczne oraz ustawą o samorządzie powiatowym, Rada 
Powiatu Wrocławskiego jest zobowiązana do ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych funkcjonujących na terenie Powiatu Wrocławskiego.  
Po zasięgnięciu opinii burmistrzów i wójtów 9 gmin wchodzących w skład Powiatu 
Wrocławskiego oraz Dolnośląskiej Izby Aptekarskiej we Wrocławiu, Rada Powiatu 
Wrocławskiego ustaliła rozkład godzin pracy aptek dostosowany do potrzeb mieszkańców 
powiatu oraz zapewniający im dostępność do świadczeń farmaceutycznych również w porze 
nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy.  
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej - Radna Lidia Reps poinformowała, że 
Komisja zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały (jak i poprzedni) pozytywnie. 
 
Więcej głosów nie było. 
W czasie omawiania tego projektu na salę obrad powróciła Radna Z. Smereka. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających 
na terenie Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku 
szkolnego 2005/2006 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 
Starostwa – p. U. Przybyłek. 
Projekt uchwały stanowi realizację upoważnienia rady powiatu zawartego w ustawie 
o systemie oświaty do ustalenia  planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych 
oraz specjalnych.  
Został przedłożony Radzie Powiatu Wrocławskiego w związku z likwidacją Liceum 
Profilowanego – szkoły wchodzącej w skład Powiatowego Zespołu Szkół Nr 3 w Sobótce.  
W dotychczasowej uchwale proponuje się wprowadzenie zmiany polegającej na uchyleniu 
zapisu dotyczącego Liceum Profilowanego. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
o przedstawienie opinii Komisji. 
 
Przewodniczący K. Dworak poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zaopiniowała 
niniejszy projekt uchwały pozytywnie. 
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie Wrocławskim od roku szkolnego 2005/2006 
została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 17. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu 
organizacyjnego Starostwa Powiatowego we  Wrocławiu 
 
Uzasadnienie przedstawił p. G. Haręża – dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego 
Starostwa. 
Rada Powiatu Wrocławskiego w dniu 20 kwietnia 2011 r. przyjęła regulamin organizacyjny 
Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. Jedną z istotnych zmian, którą wprowadzono, było 
zastąpienie dotychczasowego Wydziału Organizacyjnego nową komórką – Wydziałem 
Organizacyjno-Prawnym.  
W trakcie prac redakcyjnych nad tekstem regulaminu doszło do omyłki, w wyniku której 
w treści § 23 ust. 5 regulaminu pozostała nieaktualna nazwa tego Wydziału. Z tego powodu 
zachodzi konieczność zmiany brzmienia tego przepisu, poprzez umieszczenie prawidłowego 
oznaczenia. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego we  Wrocławiu została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 18. Interpelacje i zapytania Radnych 
 
Radna B. Kosterska zgłosiła zapytania dotyczące inwestycji: budowa kanalizacji sanitarnej 
w Żernikach Wrocławskich, ul. Kolejowa. Radna Kosterska poinformowała, że otrzymała od 
p. Dyrektor kserokopię decyzji, z której wynika, że przewiduje się odtworzenie całej 
nawierzchni drogi. Czy Gmina występowała o jakieś porozumienie w tej sprawie? Zarząd 
poprzedniej kadencji deklarował pokrycie 1/3 powierzchni nakładki. Gmina oraz inwestor 
zadeklarowali również po 1/3. Na jakim etapie jest sprawa? Czy toczy się jakieś 
postepowanie? Czy obecny Zarząd będzie podtrzymywał wolę poprzedniego? Czy będziemy 
egzekwować wykonanie decyzji w takim zakresie, w jakim została wydana? 
 
Odpowiedzi udzielił Wicestarosta J. Fitek. 
W bieżącym roku Gmina nie wystąpiła do nas z wnioskiem o zmianę czy tez partycypację, 
zatem nic nie zmieniło się w stosunku do ustaleń i decyzji wydanych w latach 2010 i 
wcześniejszych. Jeżeli Burmistrz Siechnic wystąpi o współfinansowanie modernizacji 
nawierzchni na całej szerokości, będziemy to rozważać. Trudno w tej chwili wyprzedzać 
wnioski. Pan Wicestarosta poinformował, że cała nawierzchnia jest do wymiany. Skontaktuje 
się z Burmistrzem Ušakiem w sprawie planowanych działań w tej sprawie. Dość duże opłaty 
za zajęcie pasa drogowego pozwoliłyby ewentualnie na wsparcie pełnego remontu. 
 
Następnie Radny I. Słoma zgłosił zapytania do Zarządu powiatu dotyczące Ośrodka Sportów 
Wodnych w Borzygniewie. 
Jak zauważył, obecnie w zbiorniku jest bardzo niski stan wody związany w pracami 
konserwatorskimi na tamie. Czy przewiduje się prace uzupełniające, ponieważ prace przy tej 
inwestycji nie zostały ukończone min. w związku z niskim stanem wody (chodzi o slip).  
Ponadto Radny Słoma zapytał, czy prowadzona jest obserwacja pomostu, czy nie ulegnie on 
uszkodzeniu, czy będzie to w ramach gwarancji egzekwowane? 
Wracając do pytania zadanego p. Wicestaroście podczas posiedzenia Komisji Budżetu i 
Mienia o dalsze losy funkcjonowania Ośrodka, Radny Słoma poprosił o potwierdzenie 
informacji, że rozważa się dwa warianty, w tym wydzierżawienie  i znalezienie podmiotu 
zewnętrznego do zarzadzania Ośrodkiem, przy czym formuła prawna jest dość 
skomplikowana. 
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Starosta A. Szawan odpowiedział, że Zarząd miał wątpliwości i występował o pisemne 
wyjaśnienia, kto powinien być operatorem w tym Ośrodku. Dopiero dwa tygodnie temu 
rozstrzygnęła się ta kwestia. Urząd Marszałkowski odpowiedział pismem, że nie może to być 
Gmina, musi to być operator zewnętrzny, a zatem na dzień dzisiejszy trwa opracowywanie 
odpowiedniej specyfikacji. Będziemy ogłaszać przetarg na zarządcę. 
Jeśli chodzi o prowadzone prace, obecnie jest spuszczona w zbiorniku woda. W dniu 
jutrzejszym wchodzi wykonawca ze slipem. Jest jeszcze parę uzupełnień i poprawek, które 
wykonawca będzie realizował od jutra. Jeśli chodzi o pomost, na razie „leży”, ponieważ 
projekt nie przewidywał, że woda może osiągnąć tak niski poziom. Na zimę planuje się na 
pewnych odcinkach uniesienie go dźwigiem i wyprostowanie. 
 
Następnie Radny W. Szczykutowicz zgłosił zapytania odnoszące się do zdewastowanej przez 
firmę Mota – Engil drogi powiatowej w gm. Długołęka. Poprosił o informację czy wszystkie 
ujęte w porozumieniu z tą firmą prace w zakresie naprawy szkód zostały już wykonane? 
Nawiązując do spotkania w dn. 6.09. br. w tej sprawie, radny zapytał, dlaczego to Powiat 
częściowo naprawił nawierzchnię spornej drogi, a nie firma Mota-Engil? 
Podkreślił, że majątek powiatu Wrocławskiego został zniszczony, mamy sprawcę, który 
przyznaje się do zniszczenia go. Zatem co „wiąże nam ręce” w egzekwowaniu porozumienia? 
Wyraził obawę, ze zostaniemy ze zniszczonymi drogami, nie mając pieniędzy. Zdaniem 
Radnego Szczykutowicza nie można przyjmować tłumaczeń firmy, należy zażądać okazania 
dokumentacji fotograficznej, którą sama firma sporządziła. 
 
W odpowiedzi Starosta A. Szawan przyznał, że jest to nasz majątek i jest on niszczony. 
Spotkanie w Długołęce, w szerokiej reprezentacji sołtysów, radnych gminnych oraz 
powiatowych,  było poruszające i pełne emocji. Istotnie porozumienie nie jest przez firmę 
Mota –Engil realizowane w takim wydaniu, jak jest zapisane. Zaraz po spotkaniu w Długołęce 
Starosta polecił, aby pracownik Wydziału dróg i Transportu codziennie na bieżąco przez dwa 
tygodnie monitorował, jak firma Mota – Engil realizuje zapisy porozumienia, które jest jasne 
i oczywiste.  
Wstępnie jest też przygotowywane wspólnie z Dyrektorem Wydziału Organizacyjno – 
Prawnego Starostwa pismo, które będzie zabezpieczało interes Powiatu Wrocławskiego.  
Ponadto Starosta poinformował o spotkaniach z Komendantem Policji w celu dołożenia przez 
Policję większej troski o kontrolowanie respektowania zakazu wjazdu transportu 
przekraczającego dopuszczalny ciężar. 
 
Punkt 19. Wnioski i oświadczenia 
 
Radna M. Biegańska zgłosiła wniosek do Przewodniczącego Komisji Transportu, Dróg 
i Komunikacji o zwołanie kolejnego posiedzenia w Gminie Długołęka celem oceny stanu 
zniszczeń dróg, min. przez firmę Mota – Engil. 
 
Następnie Radny I. Słoma w trybie oświadczenia podziękował za wykonanie mostka na 
drodze powiatowej nr 2075. 
 
W dalszej kolejności głos zabrał Przewodniczący komisji Transportu, Dróg i Komunikacji 
A. Jamrozik, który zapowiedział, że jedno z kolejnych posiedzeń komisji odbędzie się 
w terenie. Celem będzie nie tylko obejrzenie drogi zdewastowanej przez firmę Mota – Engil, 
ale także dróg zniszczonych podczas budowy Autostradowej Obwodnicy Wrocławia. 
Przewodniczący Komisji chciałby bowiem, aby Radni zapoznali się również ze stanem 
zniszczeń dróg, w stosunku do których nie możemy wnosić żadnych roszczeń o naprawy, 
ponieważ w poprzedniej kadencji nie zawarto porozumień w tej sprawie. 
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Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy właściwie rozumie, że w tym punkcie znajdzie 
się wniosek Radnego Szczykutowicza, zgłoszony uprzednio w punkcie 10 porządku Sesji.  
 
Radny Szczykutowicz poprosił o głos.  
Odpowiedział, że zgodził się na to, by przed głosowaniem uchwały dotyczącej wieloletniej 
prognozy finansowej nie będzie głosowany jego wniosek do Zarządu o przedstawienie 
informacji (minimalnie modyfikując),  do końca kadencji, co w ramach wieloletniej prognozy 
finansowej zarząd ma zamiar zrobić na drogach. Nie w formie uchwały, ale dokumentu. 
Radny Szczykutowicz poprosił o przegłosowanie wniosku, chyba że Zarząd zadeklaruje, że 
przyjmie to do realizacji. 
 
Starosta A. Szawan odpowiedział, że zobowiązuje się do przedstawienia takiego dokumentu 
wszystkim Radnym po uprzednim zaopiniowaniu planu przez komisje Transportu, Dróg 
i Komunikacji. 
 
Więcej głosów nie było. 
 
Punkt 20.  Zamknięcie VIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 17.05 Przewodniczący Rady zamknął obrady VIII 
Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
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Załączniki: 
1. Listy obecności, 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu  o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego, 
3. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych. 
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Załącznik nr 2  
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Załącznik nr 3 
 

 


